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Z á p i s n i c a     č.  9/2024 

                         zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva   

                                                    konaného dňa 16.12.2024 

________________________________________________________________ 

 

Prítomní :   

Starosta obce: Ing. Dušan Galdun 

 

Poslanci OZ:  Igor Gabčo, Martin Dužda, Lukáš Holub, Jaroslav Sendža,  

Bc. Erik Engeľ, Marko Horváth 

 

Neprítomný: Eduard Mačo 

 

Právny zástupca obce: JUDr. Matúš Lemeš 

 

Hlavná kontrolórka obce: Mgr. Helena Kolesárová 

 

Zasadnutie OZ sa konalo dňa 16.12.2024  o 18.40 hod. v Kultúrnom dome v Žehni 

podľa zákona č. 369/1990 Z.z. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov.   

K bodu č. 1 – Otvorenie 

Zasadnutie OZ otvoril starosta obce, privítal poslancov obecného zastupiteľstva, prítomných 

občanov a skonštatoval, že OZ je spôsobilé rokovať a uznášať sa. 

 

K bodu č. 2 – Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

Za zapisovateľku bola určená  Mgr. Júlia Ferková 

Za overovateľov boli určení Jaroslav Sendža, Igor Gabčo 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 55/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni berie na vedomie 

1. určenie zapisovateľa: Mgr. Júlia Ferková 

2. určenie overovateľov zápisnice: Jaroslav Sendža, Igor Gabčo 

 

Hlasovanie :    za ...6          proti ... 0       zdržal sa ... 0  

 

K bodu č. 3 – Schválenie programu rokovania OZ 

Dnešné zasadnutie OZ bolo zvolané s nasledovným programom:  

1.   Otvorenie 

2.   Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

3.   Schválenie programu rokovania OZ 

4.   Kontrola plnenia uznesení 

5.   Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja obce Žehňa na roky  

      2024-2030 

6.   Všeobecne záväzné nariadenie č. 2/2024 o nakladaní s komunálnymi odpadmi  

      a s drobnými stavebnými odpadmi na území obce Žehňa 

7.   Všeobecne záväzné nariadenie č. 3/2024 o dani z nehnuteľnosti, dani za psa  
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      a o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na  

      území obce 

8.   Individuálna výročná správa obce Žehňa za rok 2023 

9.   Stanovisko hlavného kontrolóra obce k návrhu rozpočtu obce na rok 2025 

10. Schválenie rozpočtu obce na rok 2025 

11. Rôzne 

12.  Diskusia 

13.  Záver  

 

Poslanec Lukáš Holub, požiadal o doplnenie bodu do programu OZ: 

Obstarávanie zmien a doplnkov UPNO  

Poslanec Martin Dužda požiadal o doplnenie bodu do programu OZ: 

Kamerový systém do ZŠ a MŠ. 

 

Poslanci pristúpili k hlasovaniu ohľadom doplnených bodov programu OZ: 

Bod 11. Obstarávanie zmien a doplnkov UPNO 

Bod 12. Kamerový systém do ZŠ a MŠ 

Hlasovanie :    za ...4 (Holub, Dužda, Horváth, Gabčo)  proti ... 0  zdržal sa ...2 Engeľ, Sendža 

 

Poslanci pristúpili k hlasovaniu.  

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 56/2024 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni schvaľuje program zasadnutia obecného zastupiteľstva, ktorý 

znie:  

1.   Otvorenie 

2.   Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

3.   Schválenie programu rokovania OZ 

4.   Kontrola plnenia uznesení 

5.   Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja obce Žehňa na roky  

      2024-2030 

6.   Všeobecne záväzné nariadenie č. 2/2024 o nakladaní s komunálnymi odpadmi  

      a s drobnými stavebnými odpadmi na území obce Žehňa 

7.   Všeobecne záväzné nariadenie č. 3/2024 o dani z nehnuteľnosti, dani za psa  

      a o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na  

      území obce 

8.   Individuálna výročná správa obce Žehňa za rok 2023 

9.   Stanovisko hlavného kontrolóra obce k návrhu rozpočtu obce na rok 2025 

10. Schválenie rozpočtu obce na rok 2025 

11. Obstarávanie zmien a doplnkov UPNO 

12. Kamerový systém do ZŠ a MŠ 

13. Rôzne 

14.  Diskusia 

15.  Záver  

 

Hlasovanie :    za ...6          proti ... 0       zdržal sa ... 0  

 

K bodu č. 4 – Kontrola plnenia uznesení 

Starosta obce prečítal prijaté uznesenia zo zasadnutia OZ dňa 30.10.2024: 
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Uznesenie č. 49/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni súhlasí so zakúpením veľkej elektrickej zbíjačky a 

ozvučenia do domu smútku. 

Hlasovanie :    za ... 7         proti ... 0       zdržal sa ... 0                              splnené                           

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 50/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení zo zasadnutia 

OZ zo dňa 15.08.2024. 

Hlasovanie :    za ...7           proti ... 0       zdržal sa ... 0                                 splnené 

 

Uznesenie č. 51/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni súhlasí so zapracovaním stanovísk a pripomienok 

z prerokovania Návrhu zmien a doplnkov č. 1 Územného plánu obce Žehňa, ako aj 

doplnenie ďalších nových žiadostí. 

Hlasovanie :    za ...7          proti ... 0       zdržal sa ... 0                                splnené 

 

Uznesenie č. 52/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni berie na vedomie správu o činnosti hlavnej kontrolórky 

obce k plneniu rozpočtu k 30.09.2024 

Hlasovanie :    za ...7          proti ... 0       zdržal sa ... 0                                splnené 

 

Uznesenie č. 53/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni schvaľuje rozpočtové opatrenie č. 1. 

Hlasovanie :    za ...7         proti ... 0       zdržal sa ... 0                                 splnené 

 

Uznesenie č. 54/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni schvaľuje delegáta do Rady Základnej školy v Žehni 

poslanca Martina Duždu, bytom Žehňa 139. 

Hlasovanie :    za ...7          proti ... 0       zdržal sa ... 0                                splnené 

Následne pristúpili poslanci k hlasovaniu ohľadom kontroly plnenia uznesení. 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 57/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení zo zasadnutia 

OZ zo dňa 30.10.2024. 

Hlasovanie :    za ...6            proti ... 0       zdržal sa ... 0  

 

K bodu č. 5 – Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja obce Žehňa na roky 

2024 - 2030 
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Starosta obce informoval prítomných o vypracovanom PHRSR, podklady boli poslancom 

doručené pred zasadnutím. Informoval o zmenách oproti návrhu PHRSR. Vyzval poslancov na 

pripomienkovanie.  

 

Poslanci pristúpili k hlasovaniu. 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 58/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni schvaľuje Program hospodárskeho rozvoja a sociálneho 

rozvoja obce Žehňa na roky 2024 - 2030 

Hlasovanie :    za ... 6          proti ... 0       zdržal sa ... 0  

 

K bodu č. 6 – Všeobecne záväzné nariadenie č. 2/2024 o nakladaní s komunálnymi 

odpadmi a s drobnými stavebnými odpadmi na území obce Žehňa 

Starosta obce informoval, že návrh VZN bol v zákonnej lehote zverejnený na stránke obce. 

Zároveň informoval, že obec je povinná od 01.01.2025 zabezpečovať zber textilného odpadu 

a z tohto dôvodu bolo nutné vypracovať toto nové VZN. 

 

Poslanci pristúpili k hlasovaniu. 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 59/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni sa uznáša na znení Všeobecne záväzného nariadenia č. 

2/2024 o nakladaní s komunálnymi odpadmi a s drobnými stavebnými odpadmi na 

území obce Žehňa platné od 01.01.2025 

Hlasovanie :    za ...6           proti ... 0       zdržal sa ... 0  

 

K bodu č. 7 – Všeobecne záväzné nariadenie č. 3/2024 o dani z nehnuteľnosti, dani za 

psa a o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na území 

obce 

Starosta obce informoval, že návrh VZN bol v zákonnej lehote zverejnený na stránke obce. 

Zároveň informoval o nutnosti zvýšenia poplatku za komunálny odpad, nakoľko doterajšie 

poplatky nepokryjú výdavky spojené s vývozom odpadu. Zároveň sa zvyšoval poplatok za psa, 

ostatné dane a poplatky ostali v pôvodnej výške. Občianka Zuzana Pavlíková sa informovala, 

z akých zdrojov sa doteraz platil vývoz KO, zároveň sa informovala, ako obec rieši nedoplatky 

na KO v rómskej osade.  

Starosta vyzval poslancov na pripomienkovanie. 

Poslanci namietali, že občania nemajú vysporiadané bývanie, nemajú smetné nádoby a nemajú 

financie.  Poslanci Marko Horváth, Igor Gabčo a Lukáš Holub sa na dôkaz nesúhlasu s týmto 

VZN postavili na odchod,  ale nakoniec sa vrátili späť. Zasadnutie pokračovalo. 

Poslanec Marko Horváth navrhol zvýšiť poplatok za komunálny odpad na max. 12 Eur. Starosta 

objedná smetné nádoby a občania si ich môžu prísť zakúpiť na obecný úrad. 

Na to pristúpili poslanci k hlasovaniu. 

 

Prebehlo hlasovanie: 

za zvýšenie KO z 10 Eur na 17 Eur 

Hlasovanie :    za ...2 (Engeľ, Sendža)  proti ...4 (Gabčo, Holub, Dužda, Horváth) zdržal sa ... 0  
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za zvýšenie KO z 10 Eur na 12 Eur 

Hlasovanie : za ... 4 (Gabčo, Holub, Dužda, Horváth)  proti ... 2 (Engeľ, Sendža) zdržal sa ... 0  

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 60/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni sa uznáša na znení Všeobecne záväzného nariadenie č. 

3/2024 o dani z nehnuteľnosti, dani za psa a o miestnom poplatku za komunálne odpady 

a drobné stavebné odpady na území obce platné od 01.01.2025 po zapracovaní zmien, t.j. 

12 Eur za vývoz komunálneho odpadu na 1 osobu/rok. 

Hlasovanie : za ... 4 (Gabčo, Holub, Dužda, Horváth)  proti ... 2 (Engeľ, Sendža) zdržal sa ... 0  

 

 

K bodu č. 8 – Individuálna výročná správa obce Žehňa za rok 2023 

Starosta obce informoval o vypracovaní individuálnej výročnej správy obce za rok 2023, 

poslanci podklady dostali k pozvánke. 

Vyzval poslancov na pripomienkovanie. 

 

Poslanci pristúpili k hlasovaniu. 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 61/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni berie na vedomie individuálnu výročnú správu obce Žehňa 

za rok 2023. 

Hlasovanie :    za ...6          proti ... 0       zdržal sa ... 0  

 

K bodu č. 9 – Stanovisko hlavného kontrolóra obce k návrhu rozpočtu obce na rok 2025 

Starosta obce vyzval hlavnú kontrolórku obce, aby predniesla svoje stanovisko k návrhu 

rozpočtu obce. 

Ekonómka obce informovala prítomných, že v rozpočte je na rómsku osadu vyčlenených 

90.000 Eur. 

Starosta obce vyzval poslancov na pripomienkovanie. 

Poslanci pristúpili k hlasovaniu. 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 62/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni: 

1. berie na vedomie: 

a) návrh rozpočtu na roky 2026 a 2027 

b) stanovisko hlavného kontrolóra obce k návrhu rozpočtu obce na rok 2025 

2. schvaľuje: 

a) neuplatňovanie programov v rozpočte obce Žehňa 2025 

b) počet na rok 2025 do výšky jednotlivých položiek: 

 

bežné príjmy  1.577.744,00 Eur 

bežné výdaje  1.496.098,00 Eur 

výsledok BR      81.646,00 Eur 
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kapitálové príjmy   90.000,00 Eur 

kapitálové výdaje 171.646,00 Eur 

výsledok KR       - 81.646,00 Eur 

 

finančné operácie príjmy 0,00 Eur 

finančné operácie výdaje 0,00 Eur 

výsledok FO                   0,00 Eur 

 

c) v súlade s § 11 ods. 4 písm. b zákona 369/1990 o obecnom zriadení obecné zastupiteľstvo 

splnomocňuje starostu obce vykonávať zmeny rozpočtu v rozsahu bežného rozpočtu – t.j. 

presun medzi položkami bežného rozpočtu s tým, aby celkový výsledok bežného rozpočtu ostal 

zachovaný. Zmeny v kapitálovej oblasti ostávajú naďalej v kompetencii obecného 

zastupiteľstva. 

 

Hlasovanie :    za ... 6        proti ... 0       zdržal sa ... 0  

 

 

K bodu č. 10 – Schválenie rozpočtu obce na rok 2025 

Starosta informoval, že návrh rozpočtu obce na rok 2025 bol v zákonnej lehote zverejnený na 

úradnej tabuli. Ekonómka obce informovala prítomných, že v rozpočte je vyčlenených 90.000 

Eur na kapitálové výdavky v RO a zároveň informovala, že pre futbalový klub je vyčlenených 

6.525 Eur. 

Riaditeľka MŠ sa vyjadrila, že priestor na diskusiu je na konci programu, nie medzi bodmi, že 

neustálym umožňovaním pripomienok zo strany občanov a diskusiou ku každému bodu, OZ 

porušuje zákon o obecnom zasadnutí 

Poslanci pristúpili k hlasovaniu 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 63/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni  

a) schvaľuje rozpočet obce Žehňa na rok 2025 ako vyrovnaný v celkovej výške 

1.677.744 Eur 

Hlasovanie :    za ... 6         proti ... 0       zdržal sa ... 0  

 

K bodu č. 11 – Obstarávanie zmien a doplnkov UPNO 

Tento bod navrhol poslanec Lukáš Holub. Žiadal informácie, aký pracovný vzťah má obec 

uzavretý s obstarávateľkou UPNO p. Štofanovou, vyjadril nesúhlas s ňou ako obstarávateľkou, 

UPNO trvá veľmi dlho. Navrhol, aby HK vykonala kontrolu jej doterajšej činnosti a zároveň 

navrhol, aby  sa s ňou ukončila spolupráca. 

Starosta obce navrhol vykonať kontrolu na základe žiadosti poslanca Lukáša Holuba, zároveň 

navrhol osobné pracovné stretnutie s pani obstarávateľkou, aby vysvetlila doterajší priebeh 

zmien a doplnkov č. 1. 

 

Poslanci pristúpili k hlasovaniu 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 64/2024 – 
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Obecné zastupiteľstvo v Žehni poveruje starostu obce, aby uskutočnil pracovné stretnutie 

s obstarávateľkou zmien a doplnkov č. 1 a na základe tohto stretnutia budú vyhodnotené 

jednotlivé požiadavky. 

Hlasovanie :    za ... 6         proti ... 0       zdržal sa ... 0  

 

K bodu č. 12 - Kamerový systém do ZŠ a MŠ 

Poslanec Martin Dužda informoval, že rodičia majú neustále problém v ZŠ a MŠ. Z tohto 

dôvodu navrhol zriadiť kamery do tried a na chodbách, aby sa predišlo konfliktom. Právny 

zástupca informoval, že kamerový systém podlieha písomnému súhlasu rodičov detí. Poslanec 

Martin Dužda navrhol, že v prípade, ak nebude možné zaviesť kamerový systém, navrhuje 

zamestnať rómske asistentky. Poslanci spomenuli, že učiteľky v ZŠ na deti kričia, bijú ich. 

Starosta obce informoval, že v niektorých prípadoch bolo pri osobnom stretnutí rodičov 

a učiteliek preukázané, že deti si vymýšľajú. 

Poslanci navrhli zriadiť kamerový systém len v ZŠ. Právny zástupca navrhol starostovi obce, 

aby najprv zistil  zákonné podmienky. 

 

Poslanci pristúpili k hlasovaniu 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 65/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni poveruje starostu obce, aby urobil prieskum ohľadom 

zriadenia kamerového systému v obidvoch budovách ZŠ. 

Hlasovanie :    za ... 4 (Gabčo, Holub, Dužda, Horváth)  proti ... 0  zdržal sa ... 2 (Engeľ, Sendža) 

 

K bodu č. 13 – Rôzne 

Starosta obce vyzval p. učiteľku MŠ Mgr. Nigošovú, aby sa vyjadrila k prijatej sťažnosti na jej 

osobu. Pani učiteľka sa poslancovi Lukášovi Holubovi verejne ospravedlnila. 

 

Riaditeľka MŠ sa vyjadrila, že prijatým ospravedlnením p. poslanca Lukáša Holuba je sťažnosť 

zo strany MŠ považovaná za vybavenú a ďalej bude postupovať podľa interných predpisov MŠ.  

 

Starosta obce informoval o žiadosti p. Mariána Žoltáka o poskytnutie priestorov KC na skúšky 

hudobnej skupiny NEVI BAND. 

Starosta vyzval poslancov na pripomienkovanie. 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 66/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni odporúča poskytnúť priestory v KC na skúšanie 

hudobnej skupiny NEVI BAND, a to cez víkend v čase od 15.00 – 22.00 hod. 

Hlasovanie :    za ... 6         proti ... 0       zdržal sa ... 0  

 

Starosta obce informoval o žiadosti Apoštolskej Cirkvi na Slovenku o predĺženie prenájmu 

spoločenskej sály v kultúrnom dome v Žehni na náboženské aktivity. Starosta vyzval poslancov 

na pripomienkovanie.  

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 67/2024 – 
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Obecné zastupiteľstvo v Žehni odporúča poskytnúť priestory Apoštolskej cirkvi na 

náboženské účely. 

Hlasovanie :    za ... 6         proti ... 0       zdržal sa ... 0  

 

Ďalej starosta informoval, že na parkovisku pri KC sú odstavené vraky áut, ktoré je nutné 

odtiahnuť. Autá sú nepojazdné. Z tohto dôvodu je problém s parkovaním pri KC. Občania 

žiadali starostu obce, aby vyriešil parkovisko pre RO. 

 

Ďalší problém v obci sú psy v rómskej osade. Ohrozujú občanov, ktorí chodia ráno do práce. 

 

Starosta informoval občanov, že v obci je problém s vodou, o ktorom občania vedia. Cisterny 

vozia každý deň 5-6x vodu do vodojemu. Starosta navrhol, aby mal každý k dispozícii vodu, 

od budúceho roka sa uvažuje o regulácii vody, t.z. že sa bude postupne od vody odpájať horná 

a dolná časť obce. Občianka Pavlíková sa informovala, či nie je možnosť zabezpečiť peniaze 

z eurofondov na vybudovanie nového vodovodu zo Stariny. Na Dúbrave je studňa, z ktorej by 

sa dala zásobovať Dúbrava, avšak tento tok je potrebné monitorovať, kým sa domácnosti 

napoja. Ďalším zdrojom vody je prameň v lese, avšak je nutné zistiť lokalitu a ďalšie možnosti 

napojenia. Starosta informoval, že najvýdatnejší zdroj vody je kvôli znečisteniu odstavený. 

Starosta informoval o poruche, ktorú vodárne odstránili. Vodárne zistili ďalšie straty, 

odporúčali skontrolovať vodovodné šachty v domácnostiach. 

 

Starosta vyzval poslancov, aby sa vyjadrili k odmenám za svoju doterajšiu činnosť.  Starosta 

obce navrhol pre poslancov 200 Eur a pre zástupcu starostu 500 Eur v čistom. Zástupca 

starostu Sendža nesúhlasil s výškou svojej odmeny, žiadal udeliť odmeny všetkým rovnako, 

každému po 200 Eur v čistom. 

 

Na to bolo prijaté toto: 

Uznesenie č. 68/2024 – 

Obecné zastupiteľstvo v Žehni schvaľuje odmeny pre poslancov, každému vo výške 200 

Eur v čistom. 

Hlasovanie :    za ... 4 (Gabčo, Holub, Horváth, Dužda)   proti ... 0 zdržal sa ... 2 (Engeľ, Sendža) 

 

K bodu č. 14 – Diskusia 

Starosta obce otvoril diskusiu. 

 

Občianka Pavlíková sa informovala ohľadom investičných výdavkov v obci Žehňa. Na otázku 

jej odpovedala ekonómka obce p. Kopčáková. 

Občan Žolták spomenul, že v RO je tiež problém s cestou. 

Pani riaditeľka MŠ tiež žiadala, aby sa upravili cesty v RO, nakoľko deti chodia do škôlky 

špinavé, keďže cesty sú v prípade dažďa v hroznom stave. Starosta obce informoval, že 

problém je, že cesty v RO nevlastní obec, ale súkromné osoby. 

P. Pavlíková sa informovala ohľadom kanalizácie v obci. 

 

K bodu č. 15 – Záver 

Na záver starosta obce poďakoval všetkým za účasť a nakoľko bol program dnešného 

zasadnutia vyčerpaný, zasadnutie ukončil.  
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Zapísala :  Mgr. Júlia Ferková 

 

Overovatelia :    

 

Jaroslav Sendža 

 

Igor Gabčo 

  

                                                                                                   Ing. Dušan Galdun 

                                                                                                      starosta obce                                                                                                   


